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Zápis z jednání Komise tuzemského rozvoje ČNS 
konaného dne 26.12.2010 v Plzni 

 

Účastníci 
Členové komise Martin Maršálek, Vladimír Pavlík, Tomáš Vaňourek 
Omluveni  Vladimíra Voithová, David Černý 

Usnášeníschopnost 

Jednání se účastní nadpoloviční většina členů komise, orgán je usnášeníschopný. 

Program jednání 

1 Neuspokojivý stav rozhod čích 

M.Maršálek a V.Pavlík informovali o průběhu semináře vedoucích ligových družstev a zástupců 
KNS, který se konal 30.10.2010 v Nymburce. Též informovali o podpoře přítomných návrhu 
v oblasti řešení neuspokojivého stavu počtu rozhodčích v ligových soutěžích, který komise 
předložila. Na tomto základě komise předpokládá, že společný návrh KTR, KR a STK bude VV 
ČNS podpořen a zrealizován. T.Vaňourek předal kontakty na nevyužívané rozhodčí KR. T.Vaňourek 
do konce ledna předá KR databázi se všemi údaji, které vyplynuly ze šetření. 

Komise považuje tento úkol pro rok 2010 za ukončený částečně a ukončený bude po předání 
databáze v 01/2011. 

2 Pohár ČNS základních škol ve školním ro čníku 2010/11 

M.Maršálek seznámil se zněním zápisu z jednání VV ČNS dne 20.10.2010, ve kterém se mj. uvádí: 
„…Zatím není jasné z jakého důvodu od pořádání celostátního finále KTR ustoupila. VV ČNS je 
přesvědčen, že ani účast ani kvalita by nebyla nezařazením nohejbalu v Bílé knize AŠSK dotčena.“ 

Komise vysvětluje, že rozhodnutím VV o zrušení zařazení letošního nohejbalového Poháru ČNS 
základních škol do manuálu VPP AŠSK ČR se výrazně ztížila organizační komunikace mezi 
organizátorem soutěže (KTR ČNS), pořadateli jednotlivých okresních kol (regionální články AŠSK, 
ČNS, oddíly, DDM…), základními školami a školními sportovními kluby. Po čtyřleté zkušenosti 
s organizací soutěže se jasně projevila výhoda, pokud je soutěž organizována ve spolupráci s AŠSK 
ČR, alespoň ve formě uvedení v manuálu VPP společně se soutěžemi ostatních sportů. Za této nové 
situace není v silách komise (navíc „oslabené“ přírůstky v rodině dvou členů) zvýšeným úsilím 
rozsah a kvalitu předcházejících tří ročníků zajistit. Navíc tradiční pořadatel republikového finále, 
společnost ITD, neprojevil o pořadatelství letos zájem. 

Komise se pokoušela najít náhradní komerční řešení, ale to se nepovedlo. O tom byl VV informován 
zápisem z jednání komise ze 17.6.2010, ve kterém je mj. uvedeno: „Slabé obchodní výsledky firem 
za rok 2009 se promítly i do jejich malé odvahy investovat prostředky do podobných aktivit. 
Předjednány jsou partnerské smlouvy v podzimním termínu, což však už je pozdě vzhledem 
k termínům pro začlenění do soutěží, podporovaných AŠSK. Je tedy už velmi pravděpodobné, že 
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školní ročník 2010/11 republikové vícestupňové soutěže základních škol nebude ČNS ani jiným 
subjektem organizován.“ 

M.Maršálek informoval o tom, že i přes neúčast nohejbalu v manuálu VPP AŠSK ČR byla 
v některých okresech okresní kola školní soutěže odehrána. V.Voithová byla pověřena, aby 
informovala o stavu věci ty, kteří se s nekonáním letošního ročníku ještě neseznámili a dotazují se. 

Komise považuje tento úkol pro rok 2010 za ukončený. 

3 Soutěže základních škol a školních sportovních klub ů ve školním ro čníku 2011/12 

Komise považuje celorepublikovou vícestupňovou soutěž žáků základních škol za hlavní nosný 
program náboru členské základny v oblasti žáků a proto se pro školní ročník 2011/12 zpracovala ve 
spolupráci se sdružením Český sport 21 nový obsáhlejší projekt s názvem Žijeme nohejbalem. Na 
něj se již letos pokouší zajistit partnery pro jeho organizaci a podporu. Mj. i zpracovala žádost o 
grant na MŠMT, který byl podán prostřednictvím ČNS. Přesná podoba soutěže bude dořešena na jaře 
2011. 

4 Organizace školních sportovních klub ů 

M.Maršálek informoval o probíhající analýze školních sportovních klubů v rámci AŠSK ČR, které 
se hlásí k nohejbalu. Prvotní šetření na základě vzorku ukazuje různorodost provozování nohejbalu. 
Ukazuje také však, že v řadě škol není problém začleňovat nohejbal do hodin školní tělesné výchovy. 
Hlavní překážkou dalšího rozvoje není jen obecně uznávaný malý počet využitelných hráčů pro hru 
současně, ale i malá propojenost vedoucích a učitelů školních klubů nebo kroužků s oddíly nebo 
regionálními články ČNS, a z toho pramenící nízká metodická podpora a znalosti. Je velmi 
pravděpodobné, že při větší metodické podpoře ze strany ČNS a oddílů v lokalitě se zvýší kvalita i 
kvantita rozvoje nohejbalu na školách.  

Komise považuje tento úkol pro rok 2010 za neukončený a předpokládá jeho dotažení do 03/2011. 

5 Aktualizace metodiky vzd ělávacích akcí trenér ů a rozhod čích 

Aktualizované směrnice vč. příloh byly schváleny VV ČNS na jednání 22.8.2010 a jsou zveřejněny 
na stránkách ČNS. V.Pavlík informoval o aktualizaci metodických materiálů pro školení a doškolení 
trenérů v oblasti systematiky, kterou vypracoval Jan Kresta ve spolupráci s dalšími odborníky na 
sportovní hry a metodiku (Vladimír Süss, Jaroslav Vlach, Marcel Žák). 

M.Maršálek informoval o rozeslání informace o vydání směrnic na KNS a ligové oddíly, spolu 
s termínem konání doškolení trenérů licence C. 

Komise považuje tento úkol pro rok 2010 za ukončený. 

6 Metodicko – propaga ční DVD 

M.Maršálek informoval o dokončení prvního dílu metodicko - propagačního DVD. Obrazový 
materiál obsahuje zejména základní informace o nohejbalu, soutěžích, pravidlech, vybavení a 
potřebách, dále pak všechny herní činnosti jednotlivce. DVD bylo předáno na sekretariát ČNS. 
Autorská práva náleží ČNS. Natočený materiál může být využit i pro další díl, věnovaný herním 
kombinacím a herním systémům. Nepostihne však všechny změny, které vyplynuly z jednání s 
odborníky na sportovní hry a metodiku. 

Komise považuje tento úkol pro rok 2010 za ukončený. 

7 Aktualizovaná metodická publikace 

V rámci nakladatelství Grada Publishing v říjnu vyšlo druhé vydání metodické publikace Nohejbal, 
autoři V.Pavlík a M.Maršálek. Náklad knihy je 1.500 ks. Kniha je k dostání ve většině knihkupectví. 
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8 Vzdělávací akce trenér ů a rozhod čích 

V.Pavlík informoval o průběhu nedávného doškolení trenérů licence C, kterého se zúčastnilo 6 
trenérů. Komise v tomto roce zorganizovala školení a doškolení trenérů licence C. Ve spolupráci 
s Komisí rozhodčích pak komise zorganizovala vzdělávací akce rozhodčích. Jednalo se o školení a 
doškolení rozhodčích licence C, doškolení a seminář rozhodčích licence C a D. 

Komise považuje tento úkol pro rok 2010 za ukončený. 

V roce 2011 komise předpokládá organizaci školení trenérů licence C (únor, Středočeský kraj nebo 
Praha), povinný seminář ligových rozhodčích licence C a D (březen, Praha a Morava) a školení 
rozhodčích licence C (březen, místo nestanoveno). 

9 Vzdělávací akce trenér ů a rozhod čích – doporu čení pro VV 

V.Pavlík dále informoval o malé ochotě lektorů se podílet na pouze vybrané části vzdělávací akce, 
protože odměna lektora je velmi nízká (100 Kč/hod) a pro dojíždějícího lektora nezajímavá. Komise 
doporučuje VV navýšit odměnu lektora ve Směrnici pro hospodaření na částku 150-200 Kč/hod. 

Komise dále doporučuje VV v případě svolání Valné hromady ČNS na jarní předsoutěžní termín do 
programu Valné hromady nezařazovat změny základních dokumentů. Důvodem je malý časový úsek 
pro zapracování změn do základních dokumentů i do rozpisu a také pro seznámení se změnami 
rozhodčích v rámci semináře. 

10 Archiv ČNS 

M.Maršálek informoval o postupném převodu archivních dokumentů ČNS do elektronické podoby. 
Jedná se o velký objem dokumentů a práce probíhají nárazově. 

11 Komplexní řešení povinností oddíl ů 

Komise se zabývala myšlenkou vytvoření komplexního řešení plnění různých povinností (daných 
předpisy ČNS), které by nahradilo stávající různorodé řešení, které si jednotlivé komise prosazují do 
předpisů individuálně. Dnes neexistuje diferenciace členských oddílů ČNS podle toho, zda se podílí 
či nepodílí na řízení a dalších činnostech ČNS (výchova funkcionářů pro orgány ČNS a nižší články, 
výchova trenérů pro reprezentaci, výchova rozhodčích, pořádání jednorázových soutěží, výchova 
mládeže, ekonomický přínos pro ČNS…). M.Maršálek považuje za vhodné menším zatěžováním 
platbami nebo menšími povinnostmi motivovat ty oddíly, které se na činnosti ČNS podílí jinak, než 
jen svou účastí v soutěžích.  

T.Vaňourek předložil návrh hodnocení oddílů (žebříček klubů), který zohledňuje základních 11 
kritérií. V.Pavlík však považuje návrh za komplikovaný, který bude zvyšovat nároky na práci 
svazových komisí. Po delší ideové diskuzi bylo dohodnuto, že řešení bude dále projednáváno na 
dalším zasedání komise. 

 

Zapsal: Martin Maršálek v.r. Ověřil: členové komise 


